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D'aquest any que acabem de començar, un component social en serà e! 
protagonista. Suposem que de tant en tant s'hi farà referència des de la T.V. i 
des dels altres mitjans de comunicació. També ens imaginem que s'organitzaran 
xerrades, col·loquis i taules rodones per parlar d'aquest tema. Tothom, de prop 
o de lluny, en parlarà un moment o altre. 

Ens referim al tema de la joventut. 
I és que la joventut té tot el dret que se la tingui en compte, i no només un 

any, sinó sempre. I si bé no tenim res a dir del fet que es dediqui un any als jo-
ves -com tampoc no en diríem res si es dedicava al cultiu de l'escarola o a la 
cria del xampinyó-, sí que volem manifestar que aquestes celebracions no han 
de ser "uns tranquil·litzadors de consciències" ni "uns tapa forats" que ens 
consolin i ens permetin de dir —quan veurem que els resultats no hauran estat 
els desitjats—: "Bé hem fet el que hem pogut". 

Posem un exemple: S'ha parlat molt de la droga, però encara se n'ha parlat 
poc i s'ha fet molt menys per neutralitzar-la. Potser és perquè, quan es parla de 
droga, gairebé sempre es fa pensant en unes substàncies determinades, molt 
cares i difícils d'adquirir (o potser no tant), l'ús de les quals és perseguit per la 
llei, sense tenir en compte altres substàncies (i també altres coses, senzillament) 
que també alteren l'estat d'ànim, la percepció o el coneixement i que sovint 
produeixen dependència, però que no estan penades per la llei (i de vegades no 
sabem per què), posem per cas l'alcohol. 

Doncs bé, ja que parlem de l'alcohol i de la joventut, afegim-hi les discote-
ques i altres llocs de trobada dels joves i fem un còctel, a veure què en resulta de 
tot això. 

No és possible que, després d'haver-ho remogut una mica, en surti una 
pregunta com aquesta?: ¿Hi ha prou control, a les discoteques i llocs semblants, 
de l'ús (o l'abús) d'alcohol per part del jovent? 

Esperem que la ingestió d'aquest combinat no sigui massa perjudicial per a la 
salut de tots. 

Els arlicles publicats a l ' ESCALENC expre 
ssen solament l'opinió de llurs autors 

1985, ANY DE LA JOVENTUT? 
Llegim a L'Escalenc que es torna a parlar per mirar de solucionar el problema del 

transport dels nois i noies de l'Escala que estudien a Figueres, ja que els horaris dels 
autobusos de línia no coincideixen amb els horaris escolars. Fa cosa de quatre o 
cinc anys que també es va intentar, sense que tingués èxit. Esperem que aquesta ve-
gada vagi bé. 

També fa cinc anys que, després de molts entrebancs, s'aconseguia l'inici d'unes 
aules de Formació Professional que depenien de Figueres, mentre esperàvem, com 
se'ns havia dit, una escola bivalent. 

Després d'aquests cinc anys, l'Escola funciona com abans o pitjor, tot i que tots 
els partits que ara governen a l'Escala tenien en el seu programa aconseguir una 
escola dignà a les necessitats del poble, i això encara no s'ha fet. 

Acabem d'entrar a l'any dedicat a la JOVENTUT, i la joventut d'aquest poble 
necessita aquesta escola dotada de tots els mitjans necessaris per poder-s'hi formar 
degudament i perquè vegi la problemàtica social que hi ha. 

L'Escola, no l'ha de fer la joventut, però sí que l'han de fer els responsables de 
torn que duen l'administració del poble. Tinguem en compte que el poble creixerà 
en la mesura que creixin les Escoles i els altres serveis. 

Els contribuents no solament volem veure incrementar la plantilla de municipals 
a l'estiu, platges netes, papereres als carrers, una plaça nova, nou edifici municipal..., 
això està molt bé, però també volem veure que la nostra joventut aprèn aquí, col·la-
bora aquí i veu les necessitats d'aquí, ja que fa molts anys que se n'ha d'anar, i això 
està molt bé si ho fa per gust, però no està gens bé si ha de fer-ho per falta de mit-
jans en el poble. 

Els qui hem treballat en aquest ram esperàvem més del nou Ajuntament. Aquí 
no es tracta de portar cursets ràpids, encara que això està bé que hi sigui, sinó que la 
cosa primordial és que l'ensenyament sigui complet a l'E.G.B. i a l'Ensenyança Mitja. 

/^jxò faria que no ens haguéssim d'avergonyir una vegada més, i precisament en 
aquest ¿ny que en diuen de la joventut. F. Torrent. 


